
عضو کمیسیون مدیریت واردات اتاق عنوان کرد:
 ضرورت رفع ممنوعیت ها 

و تغییر رویه دولت
نایب رییس کمیسیون مدیریت واردات اتاق ایران عنوان 
کرد: با توجه به تخصیص سهمیه مناسب ارز 4200 تومانی 
به منظور تامین کالاهای اساسی و واردات این کالاها توسط 
سازمان های وابسته به دولت، بعید به نظر می رسد که در 
سال 98 مشکلی بابت تامین کالاهای اساسی به وجود آید. 
بااین حال انتظار می رود در بخش دیگری از تامین کالاهای 
واسطه ای یا مصرفی که در کشور تولید نمی شود، دولت 
با گشاده دستی برخورد کند و اجازه دهد که از محل ارز 
حاصل از صادرات و به روش واردات در مقابل صادرات، از 

کمبود احتمالی کالاها در بازار جلوگیری شود.
اتاق ایران - سیامک پیر بابایی افزود: متاسفانه در چند 
ماه اخیر، رفتار متناسبی با مقوله واردات صورت نگرفت؛ 
درحالی که اگر دولت اجازه می داد که ارز حاصل از صادرات 
بخش غیرنفتی )به اصطلاح صادرات سنتی( به دست خود 
بخش خصوصی و صرف واردات کالاهای موردنیاز شود، حس 
و حال بازار بهتر ازآنچه در حال حاضر وجود دارد، می شد. وی 
اضافه کرد: با این  حال واردکنندگان امیدوارند که دولت در 
سال جدید این رویه را تغییر دهد تا بازار هم از رکود خارج 
شود؛ اما نکته مهم تر در سال 98 این است که واردکنندگان 
آرزو دارند ممنوعیت اقلام برخ���ی کالاهای وارداتی کنار 
گذاشته ش���ود؛ چراکه تجربه دولت از این حساسیت و 
محدودیت در س���ال 97 چندان کارساز نبود. درحالی که 
می شد این محافظه کاری را با راه حل های ساده تری که بخش 

خصوصی بارها پیشنهاد داده بود، جایگزین کرد.

دبیر اتاق اصناف ایران:
ظرفیت های کسب وکارهای 
مجازی درست استفاده شود

عضو هیات رییسه و دبیر اتاق اصناف ایران با بیان اینکه 
قانون نظام صنفی دارای کاستی های است، گفت: در حال 
حاضر این کاستی ها در قانون نظام صنفی موجب شده تا 
قانون کارایی لازم را در برخی از موارد مانند شرکت در 

انتخاب اتحادیه ها و اتاق های اصناف نداشته باشد.
اصناف ایران - حس���ین طاهر محم���دی افزود:  
ظرفیت های کس���ب وکارهای مجازی باید به درستی 
دیده شوند و کسب و کارهای مجازی را می توان به دو 
دسته تقسیم کرد، دسته ای که با واحدهای صنفی رقابت 
می کنند و دسته ای که واحدهای صنفی را به مشتریان 
وصل می کنند و اتاق اصناف ایران باید سیاست های مجزایی 
را در این خصوص بکار گیرد. دبیر اتاق اصناف ایران اظهار 
کرد: اینکه واحدهای صنفی در فضای حقیقی بتوانند با 
کسب و کارهای دسته اول رقابت کنند، باید اتاق اصناف 
ایران ضمن اطلاع رسانی در این مورد، بسترهایی را برای 

استفاده واحدهای صنفی از محیط مجازی فراهم بسازد.

رونق تولید با بهبود فضای 
کسب وکار محقق می شود

نماینده ادوار مجلس معتقد اس���ت شعار 
رونق تولید، با توجه به بهبود محیط کسب وکار 
محقق می ش���ود و می تواند مس���ایلی مانند 
بیکاری،  کاهش قدرت خرید و افت ارزش پول 

ملی را رفع کند.
اتاق ایران - جعفر قادری درباره ش���عار 
س���ال 98 مبنی بر اولویت دار بودن اقتصاد و 
مسایلی مانند تولید، معیشت و حفظ ارزش 
پول ملی، اظهار داشت: اگر به  طور جدی به 
موضوع اش���تغال و تولید توجه شود می توان 
مس���ایلی مانند بیکاری، کمبود کالا، کاهش 
قدرت خری���د، صادرات و به تب���ع آن ارز را 
حل کرد و دست آخر فش���ارهای اقتصادی را 
کاهش داد. لازمه ارتق���ا و رونق تولید، بهبود 
 فضای کس���ب وکار و کاهش موان���ع اداری

است.
این اقتصاددان با بیان اینکه باید فرایندهای 
گرفتن مجوزها و تداوم تولید تس���هیل شود، 
تصریح کرد: رتب���ه ما در ش���روع و تداوم 
کسب وکار در میان کشورهای دنیا 129 است 
که مساله با توجه به اینکه جایگاه هجدهمین 

اقتصاد در دنیا را داریم متناسب نیست.
وی ادامه داد: اینکه همه مسایل را متوجه 
تحریم کنیم قابل پذیرش نیست. اگر بتوانیم 
فضای کسب وکار را تسهیل کنیم حتی بخشی 
از مواد اولیه و واس���طه ای که از خارج تامین 
می شود امکان تولید داخل آن فراهم خواهد 

شد.
این نماینده ادوار مجلس با بیان اینکه یکی 
از چالش ه���ای جدی تولی���د مباحثی مانند 
مالیات، تامین اجتماعی و بیمه ها هس���تند، 
گفت: بسیاری از تولیدکنندگان منابع خود را 
خارج از تولید و در بخش های واسطه ای نظیر 
مسکن، خودرو، طلا، سکه و ارز سرمایه گذاری 
کرده اند بنابراین اگر تولید مقرون به صرفه باشد 
با پیامدها و مشکلاتی مانند سال 97 روبه رو 

نخواهیم شد.
قادری با تاکید بر اینکه در ش���رایط فعلی 
رونق تولی���د و حذف موانع باید بیش���ترین 
اولویت را نسبت به کارهای دیگر داشته باشد، 
یادآور ش���د: این موضوع تنه���ا از عهده قوه 
مجریه برنمی آید و هم���کاری دیگر قوا مانند 
قوه قضاییه به خصوص در مباحثی نظیر ثبت 
شرکت ها، معاملات و املاک و برداشتن موانع 

حقوقی ضروری است.
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رییس سازمان نظام صنفی رایانه ای:

بازار ایران ظرفیت ۱۷ شرکت FCP را ندارد

ایرنا - معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: هرچه به جلو پیش می رویم »مقابله هوشمندانه« با تحریم ها اثرگذارتر می شود؛ به ویژه اینکه با هماهنگی های 
به عمل آمده در بانک مرکزی، وزارت صنعت و گمرک، تامین مواد اولیه به آرامش بیشتری رسیده است. فرشاد مقیمی افزود: در سال 97 با مجموعه ای از چالش ها، از تغییرات 

نرخ ارز تا خروج آمریکا از برجام و تغییر در حوزه سیاست خارجی مواجه بودیم که همه این عوامل آثاری مستقیم بر حوزه تولید بر جای گذاشت.

 مقابله هوشمندانه 
با تحریم ها ادامه دارد

رییس س���ازمان نظام صنفی رایانه ای با تاکید بر لزوم 
توس���عه اینترنت ثابت برای اجرای طرح تحول دیجیتال، 
گفت: سهم بازار آن قدر نیست که 17 شرکت بخواهند در 
این زمینه کار کنند و باید برنام���ه ای برای اینترنت ثابت 
داشته باشیم که طبیعتا بخش���ی از این طرح هم ادغام 

شرکت هاست.
ایس��نا - با توجه به عدم برخورداری ش���رکت های 
ارایه دهنده اینترنت ثابت از جایگاه موردنظرشان که یکی از 
دلایلش عدم سرمایه گذاری لازم است، مسؤولان ارتباطی، 
راه حل را در ادغام این شرکت ها می دانند؛ موضوعی که به 
سبب توسعه و سرمایه گذاری و امکاناتی که تاکنون فراهم 

کرده اند، به راحتی انجام نمی شود.
مدتی اس���ت به نظر می رس���د، چالش ها و مشکلات 
ش���رکت های ارایه دهنده خدمات اینترنتی ثابت بیش از 
پیش خود را نشان داده و بخش خصوصی خواهان حل این 

مشکلات است. 
موضوعاتی که به دلیل نرخ پایین اپراتورهای موبایل در 
ارایه  دیتا و یا عدم سرمایه گذاری FCPها در حوزه توسعه 
کیفیت خدمات اینترنتی رخ داده و درنهایت نتیجه ای جز 

کاهش مشتری اپراتورهای ثابت نداشته است.

 اعطای پروانه به ۱۷ شرکت از اول اشتباه بود
محمدباقر اثنی عشری رییس سازمان نظام صنفی رایانه ای 
درباره تاکید وزیر ارتباطات بر ادغام شرکت های ارایه دهنده 
خدمات اینترنتی گفت: س���ازمان نظام صنفی هم با این 
پیشنهاد موافق است. ما معتقدیم اینکه به 17 شرکت پروانه 
FCP دادند، از اول اشتباه بود، از ابتدا برنامه این بود که 
چهار شرکت پروانه داشته باش���ند. زیرا سهم بازار آن قدر 

نیست که 17 شرکت بخواهند در این زمینه کار کنند.
وی درباره  راهکار اجرایی کردن این راه حل توضیح داد: 
برنامه ای که داریم و با وزارتخانه درباره  آن صحبت می کنیم 
این است که یک مشاور گرفته شود و یک طرح ادغام برای 
شرکت های اپراتور ثابت طراحی کند. البته این موضوع هم 
پیچیدگی های زیادی دارد، زیرا ساختار شرکت ها و طراحی 

آن ها و مدل های تجاری آن ها متفاوت است.
رییس سازمان نظام صنفی رایانه ای ادامه داد: در نهایت 
باید هم���ه بازیگران این عرصه از وزارت ICT، س���ازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، اپراتورها، مخابرات و 
شرکت های خصوصی اپراتور ثابت به یک جمع بندی و طرح 
ملی برسند که امیدواریم در سال 98 به آن نقطه برسیم؛ 
اینکه همه  بازیگران زیر این طرح را امضا کنند و یک برنامه 

برای اینترنت ثابت داشته باشیم که طبیعتا بخشی از این 
طرح هم ادغام شرکت هاست.

 ادغام شرکت ها می تواند مثبت باشد
اثنی عشری در پاسخ به این که آیا ادغام شرکت ها می تواند 
کمکی به شرکت هایی که در آستانه ورشکستگی هستند، 
داشته باش���د، گفت: به این نقطه رسیدیم که هر حرکتی 
می تواند کمک کند به اینکه ش���رکت ها از این بحران در 
بیایند و در همین راستا ادغام شرکت ها هم می تواند مثبت 
باشد. البته طبیعتاً ممکن است برخی از این طرح متضرر 

شوند اما همکاری همه ضروری است.
وی هم چنین درباره  ضرورت توسعه  اینترنت ثابت گفت: 
جلسات متعددی برگزار و صحبت های زیادی شده است؛ ما 
معتقدیم اینترنت ثابت، نیاز مملکت و نیاز توسعه در طرح 
تحول دیجیتال اس���ت و ما نمی توانیم بدون اینترنت ثابت 
برنامه هایمان را اجرا کنیم. وقتی صحبت از اینترنت چیزها و 
شهر هوشمند می شود، قطعاً یکی از پایه هایش اینترنت ثابت 
است. اما مدل اجرا و این که به چه شکل می خواهد اجرا شود 
و راهکارها و ابزارهایش باید چطور باشد را همه باید طوری 

فداکاری کنند که در نهایت به یک راه حل ملی برسیم.

3 بخش خصوصی

اثنی عشری: ما 
معتقدیم اینکه به ۱۷ 
 FCP شرکت پروانه
دادند، از اول اشتباه بود، 
از ابتدا برنامه این بود 
که چهار شرکت پروانه 
داشته باشند. زیرا سهم 
بازار آن قدر نیست که 
۱۷ شرکت بخواهند در 
این زمینه کار کنند
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صنعت

رییس مرکز راهب���ردی فناوری های همگ���را معاونت علمی و 
فناوری ریاس���ت جمهوری توسعه س���بد محصول و رقابت پذیری 
توس���عه دهندگان کس���ب وکار های همگرا را از اقدامات مهم این 
 مرکز دانست تا به زودی ش���اهد رونق کسب و کارها در این حوزه 

باشیم.
معاونت علمی - محمد سلطانی رییس مرکز راهبردی فناوری های 
همگرا معاونت علمی و فناوری ریاس���ت جمهوری فعالیت های این 
مرکز در س���ال 97 را در چند بخش طبقه بن���دی کرد و گفت: 
محصولات جدی���د عموما حاصل همگرایی چند فناوری اس���ت و 
برنامه ریزی به منظور توسعه و تولید چنین محصولاتی به هماهنگی 
و اقدام مشترک ستادهای توسعه فناوری دخیل نیاز دارد. گاه توجه 
به نقاط همگرایی فناوری ها و لزوم همکاری برای توس���عه آنها  از 
چشم ستادها مغفول می ماند و گاه نیز اقدامات موازی دیده می شود. 
اما روشن است که بدون حضور مشترک ستادها نمی توان در حوزه 

همگرایی موفق شد.
سلطانی ادامه داد: رس���الت محوری مرکز راهبردی فناوری های 

همگرا معاونت علمی توسعه کسب وکارهای مبتنی بر فناوری های 
همگرا است. این مرکز با همسوکردن و اتصال  فعالیت های ستادها 
در نقاط همگرایی فناوری ها که هم افزایی اقدامات س���تادها را به 
دنبال دارد و با اتخاذ رویکرد توجه به زنجیره ارزش توسعه کسب 
 وکار حول هر فناوری، برای تکمیل این زنجیره ها در داخل کشور 

تلاش می کند.
به گفته وی، بر این اساس مرکز اقدامات خود را در چهار برنامه 
اصلی گنجانده است که شامل رصد فناوری  های همگرا، توانمندی ها 
و تقاضاها و تعریف مأموریت  های توسعه محصولات همگرا، توسعه 
زنجیره  های ارزش محصولات همگرا، توسعه بازار محصولات همگرا و 
توسعه سبد محصول و رقابت پذیری توسعه دهندگان کسب وکار های 

همگرا می شود.
سلطانی به اقدامات انجام ش���ده در تعدادی از نقاط همگرایی 
پرداخت و گفت: پس از شناسایی نقاط همگرایی و انجام مطالعات 
اولیه، برخی از نقاط با توجه به توانمندی های موجود در کشور به 
عنوان نقاط تمرکز فعالیت های مرکز همگرا مشخص شده اند. هدف 

اصلی فعالیت ها در این نقاط، توسعه محصولات مشخص با توجه به 
نیازها و توانمندی های موجود در کشور و به هم رسانی متقاضی، فناور 
و توسعه دهنده کسب وکار است. علاوه بر این، چنانچه به اقداماتی 
در زمینه هماهنگ سازی نهادهای درگیر، تنظیم مقررات، طراحی 
راهبرد یا جلب سرمایه گذاری نیاز وجود داشته اقدامات لازم انجام 

شده است.
وی برنامه های حوزه نس���ل جدید توالی یابی این مرکز را یکی از 
اقدامات در نقاط همگرایی دانس���ت و گفت: این مرکز فعالیت های 
این حوزه را در سه بخش اصلی زنجیره ارزش NGS یعنی تولید 
داده، پایگاه داده و تحلیل داده انجام داد. شناسایی کسب وکارهای 
حول نس���ل جدید توالی یابی، تهیه پیش نویس مصوبه دولت برای 
تنظیم گری و توسعه کسب وکارها، برگزاری مسابقه تحلیل داده های 
NGS باهدف توسعه کسب وکارهای نوپا با حضور 45 شرکت کننده 
و رسیدن 10 تیم به مرحله پایانی مسابقه و بررسی شرایط حمایت 
از کسب وکارهای داده های زیس���تی برخی اقدامات انجام شده در 

این حوزه است.

رییس مرکز راهبردی فناوری های همگرا:
سبد محصول توسعه دهندگان کسب وکار های همگرا تکمیل شد

نمایندگی های بیمه مکلف به نصب 
سامانه صندوق فروش شدند

سازمان امور مالیاتی در بخشنامه ای، نمایندگی های 
بیمه را مکلف به نصب و راه اندازی س���امانه صندوق 

فروش کرد.
ایبِنا- در بخشنامه سازمان امور مالیاتی در این زمینه 
آمده است: مطابق بخشنامه شماره 200/9۳/71 مورخ 
سی ام شهریورماه 1۳9۳، »نمایندگی های فروش شرکت 
ها و موسسات تجاری و صنعتی اعم از داخلی و خارجی« 
موضوع بند )9( قانون مالیات های مستقیم مصوب سوم 
اسفندماه 1۳۶۶ و اصلاحات بعدی مکلف به نصب و راه 

اندازی صندوق فروش هستند.
این بخش���نامه می افزاید: از آنجایی که نمایندگان 
شرکت های بیمه با توجه به نوع فعالیت مجهز به رایانه 
دارای سیستم نرم افزاری برای صدور صورتحساب هستند، 
سیستم یاد ش���ده در حکم نصب و راه اندازی سامانه 

صندوق فروش موضوع بخشنامه مذکور است.
محمدقاسم پناهی سرپرست سازمان امور مالیاتی کشور 
این بخشنامه را برای اجرا در تاریخ 28 اسفندماه سال 

1۳97 ابلاغ کرده است.

کلاه 900هزار دلاری که سر اپل رفت!
دو دانشجوی چینی کالج در ایالت اورگان آمریکا از 
طریق آیفون های تقلبی، ح���دود 900 هزار دلار از اپل 
کلاهبرداری کرده اند. طی این کلاهبرداری »کوان جیانگ« 
و »یانگ یونگ ژو« آیفون های تقلبی را با کمک فردی از 

چین وارد آمریکا کرده اند.
مهر- این دو دانشجو با سو استفاده از طرح گارانتی 
اپل، آیفون های تقلبی را برای تعمیر به ش���رکت ارائه 
می کردند و در بسیاری از موارد یک آیفون اصلی به عنوان 
جایگزین نمونه خراب دریافت می کردند. این دو دانشجو 
هزاران بار تحت پوشش برنامه گارانتی اپل نمونه های 
تقلبی آیفون را به این شرکت ارائه کردند. جیانگ که در 
زمان انجام کلاهبرداری دانشجوی دانشگاه ایالتی اورگان 
بوده است، بیش از 2 هزار بار از برنامه گارانتی اپل استفاده 
کرده است.البته سوابق اپل نشان می دهد جیانگ بیش 
از ۳ هزار از گارانتی این شرکت سو استفاده کرده است. 
در هر بار جیانگ ادعا می کرد دستگاه های آیفون روشن 
نمی شده اند. به گفته شرکت اپل ارائه آیفونی که روشن 
نمی شود، یک کلاهبرداری حرفه ای در خدمات گارانتی 
است. زیرا به سرعت نمی توان دستگاه را بررسی کرد و 
در بیشتر مواقع شرکت مجبور است یک آیفون جدید و 

جایگزین برای مشتری ارسال کند.
هرچند اپل توانسته مشخص کند بسیاری از آیفون های 
ارسالی جیانگ تقلبی هس���تند با این وجود شرکت، 
149۳ آیفون ارسالی این دانشجو را واقعی ارزیابی کرده و 

جایگزین هایی برای او فراهم کرده است.

مبارزه نفس گیر اپل و کوالکام
روز سه شنبه گذشته یکی از قضات پرونده 
اپل و کوالکام گفت که اپ���ل از حق اختراع 
کوالکام در زمینه صرفه جویی در مصرف انرژی 
تخطی کرده و پیش���نهاد ممنوعیت واردات 
برخی از مدل های آیفون دارای تراش���ه های 

مودم اینتل را مطرح کرد.
 ایتنا- افزون بر این، ی���ک قاضی دیگر 
نیز دریافت که اپل ح���ق اختراع دیگری در 
زمینه صرفه جویی در مص���رف انرژی را نیز 
نقض کرده اس���ت اما بعداً مشخص شد که 
این ادعا صحت ندارد. ب���ا این حال، کوالکام 
گفت که از کمیس���یون خواس���ته است به 
تجدیدنظر در تصمیم خود بپردازد؛ هرچند 
چنین درخواس���ت هایی به ندرت با موفقیت 

روبرو می شوند.
 جیمز فاس���ت )تحلیلگر مورگان استنلی( 
در یادداشتی نوشت: به نظر می رسد که روابط 
میان کوالکام و اپل تا مدت ها تیره و تار باقی 

خواهد ماند.
 با اینک���ه کوالکام امیدوار ب���ود که پیروز 
میدان باش���د، اما تحلیلگران می گویند که 

اوضاع در این مورد چندان روشن نیست.
 از س���وی دیگر، اپل می گوی���د حتی اگر 
آژانس تجارت، تشخیص دهد که این شرکت 
مرتکب نقض حق اختراع کوالکام ش���ده، به 
نفع ایالات متحده نیس���ت که گوشی های 
دارای م���ودم اینتل را قدغ���ن کند. گفتنی 
است اینتل و کوالکام تنها سازنده های تراشه 
مودم هایی هستند که نسل جدید ارتباطات 

را رقم می زنند.
اما دان رزنبرگ )مش���اور کوال���کام( نیز 
می گوید: سهم نوآوری های کوالکام در آیفون، 
چیزی فراتر از یک قطعه سخت افزاری است. 
رأی قاضی در مورد تخطی اپل از حق اختراع 
ما، تأییدکنن���ده ارزش فناوری های کوالکام 

است.
 در مقابل، اپل نیز اظهار می کند که کوالکام 
از این جریان های حقوقی برای طفره رفتن از 
پاسخ به پرسش های واقعی پیرامون اقدامات 

انحصارطلبانه خود سوءاستفاده می کند.
 این ش���رکت اعلام کرده است: کشورهای 
مختلف در حال بررس���ی پرونده کوالکام و 
رفتار انحصارطلبانه آن هس���تند و اتفاقاً ماه 
بعد در دادگاه س���ان دیگو خواهیم گفت که 
این اقدامات تا چه حد به مصرف کنندگان ما 
آسیب وارد می کند و سبب خفه شدن نوآوری 

می شود.
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اپل سال آینده هم آیفون 5G نمی سازد
در حالی که انتظار می رفت که اپل برای رقابت 
با سایر تولیدکنندگان امسال یا نهایتا سال آینده 
  5Gنسخه ای از آیفون را به س���رویس های شبکه
مجهز کند، اما گزارشی منتشر شده مبنی بر اینکه 
تا س���ال 2021 باید منتظر عرضه این نسخه از 

آیفون باشیم.
فناوران- بر اس���اس این گزارش اپل احتمالا 
نمی تواند نخستین آیفون 5G را در سال 2020 
روانه ب���ازار کند؛ ظاهرا این ش���رکت برای تولید 
 5G گوشی مذکور، تا س���ال 2021 و تولید مودم
اختصاصی صبر خواهد کرد. از سوی دیگر خبرها 
حاکی از آن اس���ت که اینتل هم تا سال 2021 
توانایی تولید تراش���ه 5G برای اپ���ل را نخواهد 
داشت. بر این اساس احتمالا اپل مجبور می شود با 
تولید تراشه 5G اختصاصی در سال 2021، اولین 

آیفون 5G را عرضه کند. 
آیفون ها غالبا با مودم های اینتل ساخته می شوند، 
بااین حال برخی از این گوش���ی ها همچنان مودم 

کوالکام را دارند ک���ه البته به دلیل تنش های اخیر 
بین اپل و کوالکام و برخی احکام صادرشده از سوی 
دادگاه، فروش برخی از آن ها متوقف شده است. 

گفتنی است که اپل از سال ها پیش اقدام به تولید 
تراشه های مختلفی می کند؛ از جمله پردازنده های 
.W و همچنین ماژول های وایرلس سری A سری

البته گزارش ها حاکی از آن اس���ت که اینتل 
موفق به س���اخت مودم 5G طی س���ال جاری 
خواهد شد، اما نخستین گوشی های مجهز به این 
مودم، طبق پیش بینی ها، در سال 2020 به دست 

مصرف کنندگان خواهند رسید.
البته این مودم ها برای قرارگیری در آیفون  های 
اپل، لازم اس���ت ماه ها زودتر از عرضه رسمی این 
گوشی ها به  بازار، به دست اپل برسند تا بررسی های 
دقیقی روی آن ها انجام ش���وند و انواع آزمایش ها 
را پشت سر بگذارند. اپل باید ضمن انجام آزمایش 
روی این مودم ها، آن ها را با گوشی هایش سازگار و 

سپس بهنیه سازی کند.

کارشناسان امنیت سایبری هشدار داده اند که مرورگرMI browser  که به 
صورت پیش فرض روی گوشی های شیائومی نصب شده، به هکرها اجازه دسترسی 

و نفوذ به اطلاعات کاربران را می دهد.
فناوران - این روزها که امنیت سایبری و حفاظت از حریم خصوصی کاربران 
در فضای مجازی از اهمیت خاص و بس���زایی برخوردار شده است، بسیاری از 
متخصصان و کارشناس���ان فعال در حوزه امنیت سایبری در تلاشند تا با بررسی 
کردن گوشی و دس���تگاه های الکترونیکی از برندهای گوناگونی که در بازارهای 
جهانی موجود هستند، از آسیب پذیری و ضعف های امنیتی آنها آگاه و مطلع شده 

و به برطرف کردن آن بپردازند.
به تازگی گروهی از کارشناسان از حفره های امنیتی جدیدی پرده برداری کرده اند 
که نش���ان می دهد مرورگر اینترنتی  MI browser که به صورت پیش فرض 
روی گوشی و محصولات شرکت چینی شیائومی نصب شده و همچنین مرورگر 
اینترنتی Mint browser که برای سایر گوشی های آندروییدی در فروشگاه 
آنلاین گوگل پلی وجود داشته، به هکرها و مجرمان سایبری این امکان را می داده 

است تا به اطلاعات و حریم خصوصی کاربرانشان دسترسی پیدا کنند.
بر اساس گزارشی که در س���ایت هکرنیوز آمده است، به گفته آنها، این امر به 
شدت امنیت سایبری و حریم ش���خصی کاربران مرورگرهای مذکور و همچنین 
محصولات شیائومی را به چالش کشانده و زیر سوال خواهد برد چراکه هکرها و 
افراد ناشناس قادر خواهند بود با استفاده از این آسیب پذیری های امنیتی موجود 

به تمامی اطلاعات و داده های مورد نظر خود دستیابی پیدا کنند.
این کارشناس���ان بدین ترتیب خطاب به کاربران گوشی های شیائومی توصیه 
کرده اند که تا زمان ارایه به روزرسانی امنیتی از سوی شرکت شیائومی و برطرف 
شدن کامل مش���کل مربوطه صبر کرده و تا حد امکان از اپلیکیشن و مرورگر 

اینترنتی مربوطه استفاده نکنند و در صورت لزوم آن را uninstall کنند.

گوشی های شیائومی  در معرض خطر هکسامسونگ گوشی ارزان و قدرتمند عرضه کرد
محصول

سامسونگ یک گوش���ی ارزان قیمت 180 دلاری به نام 
»ای 20« عرضه کرده که دارای نمایشگر شفاف و دوربین 

قدرتمند است.
فناوران- چهارمین گوش���ی از سری گوشی های »ای« 
شرکت سامسونگ عرضه ش���د که مجهز به دوربین پشتی 
دوگانه با لنز عریض و باتری قدرتمند 4000 میلی آمپری 

است که به سرعت شارژ می شود.
نمایش���گر +HD و 
  Super AMOLED
بع���اد ۶.4 اینچ و  در ا
با تفکیک رن���گ بالا از 
جمله قابلیت های خاص 
این گوشی است. پشت 
این گوشی یک لنز 1۳ 
مگاپیکسلی خاص برای 
تصویربرداری با کیفیت 
بالا در نور ک���م تعبیه 

شده است.
از جمله دیگر امکانات 
این گوش���ی می توان به 
پردازنده هشت هسته ای 
 ،Exynos 7884
۳ گیگابای���ت رم، ۳2 

گیگابایت حافظه داخلی و بهره مندی از سیس���تم عامل 
Android Pie اشاره کرد.

همچنین گزارش دیگری منتشر ش���ده مبنی بر اینکه 
شرکت سامسونگ گلکسی S10 را با تجهیز به استاندارد 

اینترنت 5 جی عرضه کرده است.
البته این موبایل در ماه فوریه 2019 رونمایی شده بود. 
این موبایل فقط در کره جنوبی قابل خرید است. کاربران 
آمریکایی می توانند از 18 آوریل این موبایل را س���فارش 

دهند.
این موبایل با نمایشگر ۶/7 اینچی برای تماشای ویدئو و 
بازی های رایانه ای مناسب است. عمر باتری آن نیز طولانی تر 
از گلکسی اس 10 پلاس اس���ت. همچنین حافظه داخلی 
دستگاه 25۶ گیگابایت و RAM آن نیز 8 گیگابایت اعلام 

شده است.
 علاوه بر آن حسگر اثر انگش���ت نیز در آن وجود دارد. 

قیمت پایه این موبایل 1200 دلار اعلام شده است.
این در حالی است که روز چهارشنبه گذشته کره جنوبی 
)قبل از رونمایی موبایل( س���رویس های 5G  را در سطح 

کشور افتتاح کرد.
البته ش���رکت های دیگر نیز قصد دارد موبایل های مجهز 
 V50 5 عرضه کردند. به زودی موبایلG به اس���تاندارد
ThinQ متعلق به ش���رکت ال جی نی���ز در کره جنوبی 

رونمایی می شود.
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